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CENTRALNA JAVNA RASPRAVA 

O DPP PODVODNI KABAL 
 
 

Naručilac Plana/Investitor: Vlada Crne Gore - Ministarstvo održivog razvoja i 
turizma 
 
Planski dokument: Detaljni prostorni plan za koridor dalekovoda 400kV sa 
optičkim kablom od crnogorskog primorja do Pljevalja i podmorski kabl 500kV 
sa optičkim kablom Italija – Crna Gora 
 
Obrađivač plana SPU DPP: Konzorcijum Dalekovod projekt 
 
IZLAGAČI 
U ime Ministarstva održivog razvoja i turizma kao izlagači – Nikola Petrović i 
Jelena Knežević 
 
U ime radnog tima 1 izlagač – Svetlana Jovanović, dipl.pr.planer 
 
U ime Opštine Kotor - Potpredsjednik opštine Kotor – Željko Avramović 
 
Prisutno građana: 70-tak 
 
Mjesto održavanja javne rasprave: palata Bizanti, Stari grad Kotor 
 
Datum održavanja javne rasprave: 13.06.2011. godine, sa početkom u 11h 
 
 

IZVJEŠTAJ 
 
Javna rasprava počela je u 11h kako je i bilo najavljeno. 
 
Ispred Ministarstva održivog razvoja i turizma kao investitora DPP-a prisutne 
je upoznao sa projektom i tokom javne rasprave Nikola Petrović nakon čega je 
riječ dao obrađivaču Svetlani Jovanović, dipl.pr.planer, koja je najavila 
prezentaciju u trajanju od 30 minuta, kojom je upoznala prisutne sa pravnim i 
planskim osnovom za izradu DPP-a, predstavila je opravdanost izgradnje 
koridora, plan – obuhvat i segmente koridora. 
 
Predstavljeno 5 razmatranih tačaka izlaska kabla, kao najpovoljnije rješenje 
RT Jaz, kao i 5 razmatranih lokacija za postavljanje trafo stanice (TS) i 
konvertorskog postrojenja (KP) – najpovoljnija izabrana lokacija Blato u Lastvi 
Grbaljskoj neposredno uz magistralni put Tivat – Budva. 
 
Pozitivni zaključci DPP-a 

- Crna Gora se pozicionira kao važno čvorište u regionu 
- Dobija se 20% kapaciteta električne energije bez ulaganja (što je 

veoma bitno za državu) 
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Prije nego što su građani započeli sa primjedbama i negodovanjima, koje su se 
odnosile na lokaciju postavljanja same TS i KP, Jelena Knežević je ispred 
Ministarstva održivog razvoja i turizma uzela riječ tvrdeći da ova lokacija nije 
konačna i da još treba doraditi sami Prostorni plan, kao i da se čekaju 
rezultati analize/istraživanja brojnih institucija, koje su saradnici u projektu i 
nisu još uvijek završeni, kao što je Institut za biologiju mora – Kotor (vrši 
istraživanja morskog dna), i da je takođe prisutan gospodin Zlatko Bulić, 
direktor Nacionalnih parkova, koji vrši istraživanja s aspekta životne sredine i 
da naravno ni u kom slučaju neće ugroziti živote ljudi na tom području. 
Takođe je navela da su se dobro pripremili za ovu javnu raspravu pa su samim 
tim među prisutnima i predstavnici Ministarstva ekonomije, kao i 
Konzorcijuma Dalekovod projekta kako bi odgovorili na različita pitanja i 
zahtjeve građana. 
 

Ključne primjedbe 
 

Na početku ključna primjedba građana odnosila se na odnos Opštine Kotor 
prema ovom projektu, na organizaciju javne rasprave, neinformisanje oko 
samog njenog održavanja od strane gradonačelnice Kotora Marije Ćatović, 
njenu nezainteresovanost za interese građana samim tim što nije prisutna na 
javnoj raspravi. 
 
Ključna primjedba na sami DPP odnosila se na položaj/lokaciju postavljanja 
TS i KP koja je planirana u samom srcu naselja Lastva Grbaljska koje 
predstavlja naseljeno područje. Građani su naveli da imaju alternativu za 
izmještanje tog postrojenja (u brdima, 2-3 kilometra od planirane lokacije) 
Visoravan Konjsko. Jedino se slažu sa dobrim ekonomskim aspektom za 
pomenutu lokaciju postavljanja TS i KP s obzirom da je planirano njihovo 
postavljanje uz magistralu, ravnicu, bez puno napora da se radovi završe na 
izabranoj lokaciji. Ulažu primjedbu takođe da je javnoj raspravi trebao 
prisustvovati i neko od predstavnika Ministarstva poljoprivrede samim tim jer 
je ovo područje inače poljoprivredno zemljište. 
 
Za većinu građana ne predstavlja problem mjesto izlaska kabla, već samo 
lokacija TS i KP, dok je jedan od građana uložio primjedbu i na tu lokaciju 
(mjesto izlaska kabla), s obzirom da je ipak blizu plaže (Rt Jaz). 
 
Takođe postoje mišljenja građana da je možda trebalo prvo odraditi Elaborat 
uticaja na životnu sredinu jer će postavljanje tog postrojenja na pomenutoj 
lokaciji štetno uticati na njihov život koji se odvija u neposredoj blizini. 
 
Tajnost Ugovora potpisanog između Crne Gore i Italije – zašto nije dostupan 
javnosti na uvid. 
 
Građani takođe nezadovoljni jer nisu imali konkretne odgovore na brojčano 
stanje, samu udaljenost planiranog postrojenja od naseljenih kuća, zalažu se 
da obrađivači obavezno izađu na teren, kako bi utvrdili koliko je ustvari 
planirana lokacija postavljnja pomenutog postrojenja blizu njihove 
svakodnevnice, što će ugrožavati njihov život. 
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Komentari obrađivača na primjedbe 
 

- Potpredsjednik Opštine Kotor – Željko Avramović tvrdi da su građani bili 
informisani o terminu održavanja preko medija ili putem interneta 

- Profesor Rade Jovović (ispred obrađivača) navodi da se ulažu napori da 
se razmotre svi aspekti uticaja na životnu sredinu, kada se to utvrdi 
može se govoriti o alternativnoj lokaciji 

- Jelena Knežević (Ministarstvo održivog razvoja i turizma) pročitala je 
analize/proračune tima iz Beograda i Zagreba koje Ministarstvo 
trenutno posjeduje, čije su analize još u toku, takođe je objasnila da se 
Elaborat o procjeni uticaja na životnu sredinu radi tek kada počne 
izgradnja, a sada se radi Strateško planiranje Strateške procjene 
uticaja na životnu sredinu, kao i da je kompletna dokumentacija 
prosleđena svim državama u regionu na mišljenje 

- Vesna Bracanović – (Ministarstvo ekonomije) tvrdi da svaki Ugovor ima 
klauzule tajnosti, i da će samo reći da Ministarstvo ekonomije poštuje 
industrijski povjerljive stvari iz Ugovora, i ništa više od toga na tu 
temu, zato još uvije nije dostupan javnosti; Uz Ugovor je potpisan i 
Sporazum između CG i Italije 

- Nikola Petrović (Ministarstvo održivog razvoja i turizma) sugerisao 
prisutnim građanima/predstavnicima Mjesne zajednice Lastva Grbaljska 
da najkasnije u toku naredne sedmice u saradnji sa gradonačelnicom 
Kotora dogovore tačan datum izlaska obrađivača na teren, kako bi se 
utvrdilo stvarno stanje na terenu i razmišljalo o alternativnoj lokaciji 
za izmještanje TS i KP 

- Sve primjedbe obavezno podnijeti u pismenoj formi na adresu 
Ministarstva održivog razvoja i turizma koje će se razmatrati, kako bi se 
izvršila dorada 

 
Pred kraj javne rasprave svojim prisustvom uveličala je događaj i 
gradonačelnica Kotora Marija Ćatović. Izvinula se što nije bila u mogućnosti da 
prisustvuje od početka javnoj raspravi, podržavajući građane oko izmještanja 
lokacije postavljanja TS i KP. 
 
 
U 13:45h javna rasprava je završena. 


